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  Bajnok Tibor január eleji drónfotója a várhatóan még ebben 
a hónapban átadásra kerülő Ifiparkról. További friss informá-
ciókért keresse fel Martonvásár Város Önkormányzatának 
honlapját vagy facebook-oldalát.

  Megváltozott a Beethoven Általános Iskola 
megközelíthetősége 
A tanítás rendjének megőrzése, valamint az iskola udvará-
nak (játszóterek, sportpályák) biztonságos használata érde-
kében a Beethoven Általános Iskola új beléptető rendszerrel 
működik 2019. január 7-től, hasonlóan a magyar oktatási in-
tézmények többségéhez. Ennek lényege, hogy tanítási időben 
(7:00-17:00 között) a Tóth Iván Sportcsarnokon át biztosítják 
a be- és kijutást a diákok és az iskola dolgozói számára, 
illetve azok részére, akik előre egyeztetett időpontra jönnek, 
vagy az iskola titkárságára érkeznek ügyeket intézni (diák-
igazolvány, iskolalátogatási igazolás igénylése, stb.). Tanítási 
időben az iskolaudvaron való átjárást 8:30 előtt és 17 óra 
után tudjuk biztosítani. Csapó Tamás intézményvezető köz-
leménye szerint a gyermekekért érkező szülők, nagyszülők 
a Tóth Iván Sportcsarnok aulájában tudják megvárni a diá-
kokat “Szeretnék megosztani Önökkel néhány esetet, ami 
az intézkedés bevezetésének sürgősségét indokolta: több 
szülő önbíráskodott diákok közötti vitás ügyekben oktatási 
időben az iskola épületében, napközben idegenek (iskolához 
nem köthető személyek) használták átjárásra az iskolaépü-
letet, biztonsági és higiéniai kockázatot okozva, az udvaron 
reggelente törött italos üvegeket, csikkhalmokat és szexuális 
segédeszköz-maradványokat takarítottunk össze rendsze-
resen, a tanítási időben az iskolaudvaron motorkerékpárral 
vagy kerékpárral közlekedők veszélyeztették a tanulók testi 
épségét. Megértésüket ezúton is köszönöm” - zárja közleményét 
Csapó Tamás intézményvezető.

 Megnyílt az iskola mögötti új átkötőút 
2019. január 8-án megnyílt a Beethoven Általános Iskola 
mögötti egyirányú átkötő út, amelyre a Budai út irányából, 
a Deák Ferenc utcán keresztül lehet behajtani, maximum 
20 km/órás sebességgel. Az új iskolaszárny megépítéséhez 
kapcsolódó kiegészítő beruházás hatására 36 darab ingyenes 
parkolóhellyel bővült Martonvásár városközpontja. Felhívjuk 
a figyelmet arra, hogy az új iskolaszárny közvetlen közelében 
kialakított, sárga felfestéssel ellátott területen tilos parkolni, 
ugyanis az a tűzoltók számára fenntartott rész.

 Új funkciót kap a BBK udvara 
2019. elején érkezett a jó hír a miniszterelnökségtől, hogy 
városunk 50 millió forint vissza nem térítendő támogatást 
nyert az Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a 
Brunszvik-Beethoven Kulturális Központ udvarának rende-
zésére, a zöldterület és térkövezés kialakítására, illetve a 
napelemes rendszerrel ellátott tároló helyiségek és fedett, 
illetve fedetlen piaci árusítóhelyiségek megvalósítására. 
A beruházás kapcsán fontos szempont volt, hogy a terület 
továbbra is alkalmas legyen a nagyobb lélegzetvételű kultu-
rális rendezvények befogadására, ugyanakkor hogy megol-
dást találjanak a murvás terület korszerűsítésére is.
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Nem szeretek a múlttal foglalkozni, mert unalmas 
és önbecsapós, akár a nosztalgia. Ezért egy 
születésnapnak sem tulajdonítok nagy jelentőséget, 
sokkal inkább a holnapi nap megoldandó feladataira 
koncentrálok, mintsemhogy feleslegesen hátra-
tekintgessek - mondja minapi, meglehetősen 
kerekszámú születésnapja apropóján a város 
vezetője, akit néhány aktuális martoni témáról 
faggattunk az új év elején.

- Boldog és büszke polgármester-
nek nevezte magát a legutóbbi 
képviselőtestületi ülésen. Ha vis�-
szacsavarjuk az érzelmi többlet-
lángot és racionálisan akarjuk ér-
telmezni e kijelentését, akkor mi 
az, ami erre a hangulatra és érté-
kelésre ösztökéli?
- Teljesen objektív nem lehet a vála-
szom, nyilván én is egy közösségben 
élek, ami hatással van rám. De ami a 
várossal kapcsolatos jóérzéseket adja, 
az elősosorban az ittlakók felől érkezik 
hozzám. Ha csak egy kicsit komforto-
sabbá tudjuk tenni az ittlétüket, akkor 
már van értelme az önkormányzat 
működésének. És ebben a tekintetben 
az elmúlt évben is előreléptünk, egy-
részt több olyan rendezvény volt, ami 
közvetlenül szólítja meg a martoniakat, 
ez a Százszorszéptől a jótékonysági 
rendezvényeken át a Művészeti Iskola 
számos programjára vonatkozik. 

- A kultúra amúgyis a leginkább közösségformáló 
tevékenység.
- Mindig is a közösségformáló tevékenységekben hittem, le-
gyen az politikai aktivitás vagy kulturális program. Persze az 
infrastrukturális fejlesztések legalább ennyire fontosak, a vá-
ros mégiscsak fizikai formájában létezik a lelki és kulturális 
megnyilvánulásain kívűl. Szimbolikus jelentőségű átadáso-
kon vagyunk túl és örülök, hogy egy nagy elmaradást is sike-
rült végre bepótolnunk. Utóbbi a lakópark csatornázása, az 
iskolában pedig 9 új tantermet építettünk a gyerekeinknek, 

ezt a jövő szempontjából nagyon fontos 
üzenetnek szántuk. A legkisebbek felé, 
az óvoda felé is „üzentünk” egy épület-
bővítéssel. Ugyanakkor elkészült az if-
júsági park, már csak az átadása van 
hátra, amely igazán értelmes elfoglalt-
ságot ad az iskolából délutánra kikerülő 
és a városban megjelenő fiatalok számá-
ra. 
- Les� új játs�ótér is.
- Ez a terv már a jövőbe mutat. Új ját-
szótéri projekten dolgozunk az óvoda-
múzeum mellett, de közben felújítjuk 
a Dózsa György utat is. Tele vagyunk 
tervekkel. És persze nem feledkezünk 
meg az idősebbekről sem: az egészség-
ügyi ellátást is javítjuk. Szeptember-
októberben elkészül az egészségház, 
részben uniós, részben saját forrásból, 
illetve a szolgáltatóházban megjelen-
nek majd a magánrendelések is. A 
spektrum tehát az óvodától az időse-
kig tart jól láthatóan, a célunk az, hogy 

A Martonvásár Város Önkormányza-
tának Képviselő-testülete által elfo-
gadott 2019. évi munkaterve szerint
2019. január 24-én, csütörtökön 
18.00 órakor közmeghallgatást 
tartunk a Brunszvik-Beethoven 
Kulturális Központban.

A közmeghallgatáson a Képviselő-tes-
tület tájékoztatást ad Martonvásár
Város Önkormányzatának 2018. évi 
munkájáról, illetve a lakossággal 
együtt megvitatja a 2019-es év ter-
veit, továbbá a rövid és hosszú távú 
fejlesztési céljait.
Fontosnak tartom, hogy városunk köz-
ügyeiről együtt gondolkodjunk és be-
szélgessünk.
A közmeghallgatás intézménye mind-
erre lehetőséget nyújt számunkra, így 
szeretettel várom az eseményre!

ÉVINDÍTÓ 
KAMIONSTOPPAL, 
INSPIRÁLÓ VITÁKKAL

Dr. Szabó Tibor, polgármester
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mindenkinek segítsük valamennyire jobbá tenni az életét.  
- E� csapat nélkül nyilvánvalóan nem megy. Úgy tudjuk, 
hogy a mai társaság kvalifikáltabb is, mint a korábbi 
„csapatok”. Fontos erről bes�élni egyáltalán?
- Ennek az eredményéről fontos beszélni. Önmagában egy 
végzettség, képzettség nem ér sokat, csak az eredmény mi-
nősítheti mindezt. Az eredményekhez meg kvalifikáltság és 
elkötelezettség egyszerre és egyformán szükséges. Amikor 9 
éve átvettük a város irányítását, akkor a dolgozóink egyhar-
mada rendelkezett felsőfokú képzettséggel, kétharmada 
pedig középfokúval, de mostanra ez az arány megfordult, 
ami nagyon is üdvözlendő. Sokan most is képzik magukat, 
továbbtanulnak önerőből, illetve városi támogatással is. Ez 
egy minőségi ugrás, és noha - hangsúlyozom - az eredmé-
nyek minősítik mindezt, ez jobb munkára, nagyobb profiz-
musra sarkallhatja a városért dolgozókat.
- Az utóbbi pár hónap történéseinek zászlóshajója 
a�onban mégiscsak a kamionkitiltás volt. Jó, hogy 
megtörtént, sokak szemét csípte a probléma, okkal-
joggal. Mi kellett ho��á? Kapcsolati tőke, tapas�talat, 
lobbizás, jó széljárás?
- Úgy gondolom, hogy eltökéltség kellett hozzá leginkább, de 
persze az említettek is együttesen. Meg amit az ember évek 
alatt felhalmozott, kapcsolatok és fifika, az is benne van 
mindebben, de leginkább kitartás kellett, és a tudás: ha van 
egy mandátumod, amit a várostól kaptál, akkor küzdj meg 
érte. Nem árulok el vele nagy titkot, de Tessely Zoltán képvi-
selő úrral úgy mentünk be a minisztériumba, hogy addig fel 

nem állunk az asztaltól, amíg ezt el nem intézzük. Így is lett. 
Makacsság is kellett hozzá. Mi ebbe nagyon meggyőződése-
sek voltunk, ráadásul magam láttam nap mint nap, hogy a 
helyzet tarthatatlan. Más kérdés persze, hogy kicsit abszurd 
lenne, ha minden kisváros vezetője azzal verné az asztalt a 
minisztériumban, hogy tiltsák ki a teherautóközlekedést. 
Mindenkinek egyszerre nem lehet jó, sajnos.
- Ezen azt érti, hogy ezzel részben ártottunk másnak?
- Meggyőződésem, hogy nem. Egyszerűen nem indokolt, hogy 
a városunkon menjenek át. Van egy M7-es autópálya, ami 
elvezet az M0-sig, tessék hát azon közlekedni. Az hogy a kami-
onosoknak többet kell várni így, míg megérkeznek a célállo-
másra, az nem lehet indok arra, hogy az életünket lehetetlenné 
tegyék. Értem a többi települést is persze, de nekem Marton-
vásárt kell képvselnem minden körülmények között.
- Nemcsak a kamion-ügyben hágnak időről-időre ma-
gasra a viták a városban, de nagyon úgy tűnik, hogy e� 
annyira nem �avarja önt.
- Sőt, engem inkább inspirálnak a viták. Én szeretem a magas 
hőfokú eszmecseréket, abból jönnek a tanulságok, én nagyon 
szeretem elfogadni más érveit, vagy legalábbis megfontolni. 
Sőt, én magam generálom, indukálom a vitákat, mert ha 
ötletek, javaslatok elképzelések igazi szakmai csörtéket 
generálnak, abból csak jó sülhet ki. Az értelmes vitákat sze-
retem, a meddő, felesleges vitákat meg nem. Ilyen egyszerű. 
Hála Istennek Martonvásáron sokkal több az értelmes vita, 
ami előre viszi az életünket.

|  Prieger Zsolt

ZENEI KÖZPONT 
ÉS BRUNSZVIK-SÉTÁNY
A kormány 2018. októberében döntött a Pannónia Szíve 
Program keretében megvalósuló Brunszvik-terv fejleszté-
seire fordítható 400 millió forintnyi összeg átcsoportosítá-
sáról, emellett további 200 millió forint forrást biztosít az 
„Agroverzum” épületének befejezésére és a 2020-ban ese-
dékes Beethoven-emlékév megrendezésére.
(A Brunszvik-terv Martonvásár önkormányzatának és a 
Magyar Tudományos Akadémiának egy olyan egyedülálló 
fejlesztési terve, amely a Brunszvik család szellemiségén és 
a történelmi hagyatékokon alapszik, és aminek hatásai 
messze túlmutatnak városunk és a régió határain.)
A tervek szerint a nagyszabású kulturális programokkal tar-
kított 2020-as Beethoven Emlékév idejére elkészül a Kodály 
Zoltán utcai Agrárinnovációs centrum I. üteme, az angolpark 
tavának szigetén korszerű szabadtéri színpad kerül kialakí-
tásra, kibővül és modernebb lesz a Beethoven Emlékmúzeum, 

végül, de nem utolsósorban megvalósul a Brunszvik-kastély-
park szélén futó gyalogos-kerékpáros Brunszvik-sétány is a 
Brunszvik-kert és a vasútállomás között. (A Brunszvik-sétány 
pontos nyomvonaláról még folynak az egyeztetések a Magyar 
Tudományos Akadémiával, így a képek csak látványtervnek 
minősülnek.)
A 2024-2027-es időszakban befejeződne az MTA tudományos 
campusának II. üteme, kezdetét venné az impozáns műemlék 
kastélyépület rekonstrukciója és a 40 hektáros angolpark 
megújítása, valamint egy 400 főt befogadni képes új koncert 
és konferenciaterem is létrejönne a Brunszvik út mentén 
(Beethoven Zenei Központ). 2027-ben, Beethoven halálának 
200. évfordulóján pedig egy nagyszabású zenei rendezvény-
sorozat zárná a kulturális, tudományos és gazdaságélénkítő 
beavatkozásokat. A Brunszvik-tervről és a Brunszvik sétány-
ról a január 24-i közmeghallgatáson Horváth Bálint alpolgár-
mestertől kaphatnak frissebb és bővebb tájékoztatást.
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Bár jelentős kommunikációs háttérrel működik a 
martoni Fülesbagoly Tehetségkutató, a tévés 
versenyekkel ellentétben nem azonnali és nagy 
ismertséget, népszerűséget ad, hanem inkább 
egy útravalót. Egy esélyt, amivel mindenki úgy 
gazdálkodik, ahogy tud - mondja a martoni 
származású, ide mindig nagy örömmel visszatérő 
zeneipari szakember, Nagy Szabolcs, akit 
munkájáról, a város iránti elfogultságáról, első 
zenei élményeiről és az általa irányított népszerű 
versenyről is kérdeztünk.

- Mit jelent neked a s�ó, Martonvásár? Mennyire emlék, 
gyermekkor és mennyire ma is pulzáló valóság?
- Húsz évig éltem Martonvásáron. Rengeteg emlék és élmény 
köt a városhoz, amely akkor még nagyközség volt. Itt jártam 
óvodába, a településhez tartozó Erdőháton, általános iskolába, 
itt értem el kézilabdás sikereket, kötöttem életre szóló barát-
ságokat. Itt kaptam a mindennapokhoz szükséges alapokat 
anyutól, kiváló tanároktól, közülük is elsősorban osztály-
főnökömtől, Iván bácsitól. Ha Martonvásárra gondolok, akkor 
csupa kedves emlék tör elő belőlem. Egyszer szeretnék majd 
visszaköltözni. És az kimondottan felvillanyoz, hogy Magyar-
ország legnépszerűbb könnyűzenei versenyét, a Fülesbagoly 
Tehetségkutatót – Horváth Bálint alpolgármester úr és 
Martonvásár Önkormányzata támogatásával – immáron 
harmadszor rendezhetem meg a városban.
- Mit gondols� a város kulturális fejlődési potenciáljáról?
- A fejlődéshez a legerősebb alapokon áll Martonvásár je-
lenlegi és jövőbeli kulturális élete. A 80-as évek végén, 90-es 
évek elején a településen már pezsgő kulturális élet zajlott. 
Horváth Ottó polgármester úr azzal, hogy kollégáival tető alá 
hozta a Martonvásári Napokat, úttörő szerepet vállalt. Egy-
részt a térségben ezt volt az egyetlen fesztiváljellegű ren-
dezvény, másrészt már akkor is igényes zenei programokat 
kaptak a helybeliek. Kizárólag élőzenei produkciók léptek fel, 
többek közt a Republic és Horváth Charlie. Ez akkoriban 
igen ritka volt, nem érték egymást a város- és falunapok. És 
akkor még nem beszéltem a Beethoven-koncertekről, melye-
ket –nem véletlenül – a mai napig megrendeznek. A kultu-
rális fejlődéshez hozzájárult az is, hogy már 30 évvel ezelőtt 
zeneiskola működött a településen, ráadásul rengeteg hang-
szeren lehetett tanulni. Magam is ott és akkor sajátítottam el 
a trombitálás alapjait. Végül, de nem utolsó sorban rendkívül 
nagy szerepe van Martonvásár kulturális életében az évti-
zedek óta létező Százszorszép Néptánccsoportnak. Tagja 
voltam 8 évig, sok örömteli pillanatot okozott, rengeteget 
léptünk fel, jártuk Nyugat-Európát. Martonvásár kulturális 
élete jelenleg is pezseg, itt van a Magyar Népdal Napja, mű-
ködik a zenesuli, a tánccsoport, lett egy színvonalas művház 
Brunszvik-Beethoven Kulturális Központ néven. Bárhogy is 
alakul a kulturális élet Martonvásáron, az fontos, hogy meg-
legyen az a közösségépítő jellege, ami a Martonvásári Napok 
idején megvolt. 

- Miért éppen a �ene? Vannak más mániáid is?
A könnyűzene, azon belül is a fémesebb hangzású zenék már 
általános iskolában megérintettek. Hogy honnan jött az osz-
tálytársaimnál, nem tudom, de például Herczeg Marci meg 
Punhauser Pali már nyolcadikban thrash meg death metal 
zenéket hallgatott. Én a fő impulzusokat unokabátyámtól, 
Krisztiántól kaptam, aki 3 évvel járt felettem a suliban. 
A családjával akkoriban az iskola szolgálati lakásában lak-
tak, és ha valaki kilépett a suliból, hallhatta, ahogy nyitott 
ablaknál bömböltette a zenéket. Egy ilyen tavaszi napon tör-
tént meg, hogy valami nagyon gyors és nyers zenét hallga-
tott, szókimondó szövegekkel. Bekopogtattam, hogy mi ez, 
amit hallgatsz, és kiderült, hogy a Tankcsapda 1990-es Punk 
& roll kazettája. A rokoni látogatások onnantól kezdve úgy 
történtek, hogy Krisztián kérésemre mutogatott zenéket. Ha 
meg nem volt otthon, az öccsével, Istivel hallgattuk a kazet-
táit. Aztán az egyik nap felírtam apámnak egy cetlire két 
zenekarnevet, hogy tőlük vegyen nekem kazettát, ez a két 
név volt: Helloween és Metallica. Végül nem vett, mert akkor 
még nem az volt, hogy bemegyek boltba és megkapom, de 
onnantól nyitott szemmel jártam. Ennek végül az lett az 
eredménye, hogy az érdi lengyel piacon – ahova szinte min-
den szombaton jártam a szüleimmel – az egyik árusnál a 
földre vetett takarón a sok kacat mellett ott hevert a 
Metallica Right the Lightning kazettája. 
- A piacon, a földön...
Igen. Döbbenetes, hogy a világ egyik legnagyobb hatású 
lemeze ott talált meg engem a zoknik, az alsónadrágok, a 
vázák és a kulcstartók között. Rögtön megvettem a zseb-

„Minden idők legjobb tanárával, Iván bácsival.”

FELFEDEZÉS ÉS UTÓGONDOZÁS
BESZÉLGETÉS NAGY SZABOLCCSAL
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pénzemből. Persze hamisítvány volt, de rongyosra hallgattam. 
Onnantól nem volt megállás. Mátyási Sanyi barátommal a 
hétvégéket és a szünidőket közös zenehallgatással töltöttük, 
és nagyobb baráti társasággal, Levivel, Balázzsal mentünk 
hihetetlen mennyiségű koncertre a Székesfehérvár-Agárd-
Érd-Budapest-vonalon. A zene szeretete megmaradt, a látó-
köröm jelentősen bővült, és amikor tehetem – 3 gyerek 
mellett már nehezebb – elmegyek egy-egy jó koncertre. 
Kulturális PR-osként és zenei menedzserként a hétközna-
pokban is szoros viszonyt ápolok a könnyűzenével. A zene ily 
mértékű fogyasztása mellett más mánia már nem nagyon 
fér bele az életembe. Ha tudom, nézem a Barcelona meccseit, 
továbbá a magyar futball illetve férfi és női kézilabda válo-
gatott mérkőzéseit. 
- Elős�ör a kemény �ene tábortü�étől hallottunk rólad 
híreket, de a� utóbbi időben egy inkább finomabb, 
ülősebb stílus meghonosításán fárado�tál. Ebből a� is 
követke�ik akkor, hogy �enei mindenevő vagy?
- Igen. A rock és a metal hozták az első 
élményeket, aztán fokozatosan lettem 
további műfajok fogyasztója kezdve az 
elektronikus zenétől a jazzen és a vo-
kális zenéken át a világzenéig bezáró-
lag. Ebben szerepe van a feleségemnek, 
Zsuzskának is. A Budapest Voices me-
nedzsereként és a Fülesbagoly zenei 
blog főszerkesztőjeként is értek további 
hatások. 
- Miért s�ívügyed a tehetségkutatás? 
Van bennem régóta egy kultúrmissziós 
tevékenységi kényszer, ha lehet így fo-
galmazni. Már középiskolában is tonnaszámra mutogattam a 
zenéimet az arra fogékony osztálytársaknak, és ez visszafelé 
is működött. Aztán amikor a Metal Hammer újságírója let-
tem, nagyságrendekkel több embernek tudtam "mutogatni" a 
kedvenceimet olyan formában, hogy írtam róluk. A Blikk új-

ságírójaként, majd a Bors szerkesztőjeként – ha könnye-
debb formában is – de százezrekhez sikerült szólnom zenei 
témákban. De úgy voltam vele, hogy egyrészt ez "csak" egy 
platform, másrészt többnyire már futó zenei projektek kap-
nak felületet, miközben rengeteg jó ismeretlen zenész és 
együttes létezik Magyarországon. És van egy olyan indítta-
tásom, hogy őket is segítsem reflektorfénybe jutni. De mie-
lőtt még valaki azt hinné, hogy én vagyok Teréz anya rein-
karnációja, önös érdekből is teszem mindezt, mert szeretek 
új zenéket felfedezni, megismerni. 
- Mit gondols� a nagy médiumok, tévék tehetségkuta-
tóiról? Onnan azért elvétve kerülnek ki igazi tehetsé-
gek, későbbi s�er�ők, nem? 
- Sokakkal ellentétben nem tartom ördögtől valónak a keres-
kedelmi tévék énekversenyét. Ezeket a műsorokat a helyén 
kell kezelni. Szórakoztatni akarnak és bevételt produkálni. 
Ha ezen felül sikerül tehetségeket felfedezni, az már a bónusz 
része. Aki igazán tehetséges, és helyén van az esze, tud belő-

le profitálni. A TV2 és az RTL Klub kép-
ernyőjén ismerhette meg a nagyközön-
ség Caramelt, Tóth Verát, Rúzsa Magdit 
és Bocskor Bíborkát is. Illetve van még 
egy erős felület, A Dal, az eurovíziós 
énekverseny. A kör ítés ,  meg hogy 
félplayback az egész, nem feltétlenül 
tetszhet mindenkinek, de óriási nép-
szerűséget hoz a döntőbe jutott elő-
adóknak. A Duna TV-n vált országosan 
ismertté több jelenleg is aktív előadó, 
többek közt Petruska András, az AWS, 
a Honeybeast és ByeAlex. 

- Miben más a Fülesbagoly?
Bár jelentős kommunikációs háttérrel működik a Fülesbagoly 
Tehetségkutató, a tévés versenyekkel ellentétben nem azonnali 
és nagy ismertséget, népszerűséget ad, hanem inkább egy útra-
valót. Egy esélyt, amivel mindenki úgy gazdálkodik, ahogy tud. 
A Fülesbagoly Tehetségkutatón fesztiválokon való fellépéseket, 
menő zenekarok előtti előzenekarozást, stúdiózást, sajtómegje-
lenéseket lehet nyerni. Idén ezeket kiegészítettem extra nyere-
ményekkel, például 5 csillagos szállodában teljes ellátással 
csapatépítő tréning, coach és Facebook tanácsadás a zeneipar 
legjobbjaitól, és még sok minden mást. A Fülesbagoly Tehetség-
kutató nemcsak felfedez, hanem utógondoz is.
- Mit kell róla tudni még, mikor, merre, kiket vártok? 
Mik a� ambícióid vele? Miért jelentke��enek a fiatalok, 
mit mondanál nekik, mivel érvelnél?
A Fülesbagoly Tehetségkutató egy könnyűzenei verseny, 
amire élőzenei produkciók jelentkezhetnek pop, rock, jazz, 
metal, ska, soul és még sorolhatnám, milyen stílusokból. 
Március 30-án lesz a döntője a Brunszvik-Beethoven Kultu-
rális Központban. A tehetségkutató azoknak lehet egy kiug-
rási lehetőség, akiknek vannak saját szerzeményei, és szín-
padon elő is tudják adni. A díjazottaknak ad a verseny egy 
lökést, aztán már rajtuk múlik, hogy megállnak, vagy halad-
nak tovább. A versennyel az a célom, hogy évről évre minél 
több partner bevonásával megtaláljam a következő évek, 
évtizedek Tankcsapdáit, Kispáljait és Quimby-jeit. 

 |  Prieger Zsolt

Fülesbagoly Tehetségkutató
jelentke�ési határidő: 

március 12. éjfél
jelentke�ni lehet: 

fulesbagoly.blog@gmail.com
további információ: 
fulesbagoly.blog.hu

„A Mikulás rámolvassa az elkövetett csibészségeket az 
erdőháti óvodában. Emlékszem, elsírtam magam, de anyu 
szerint nem változott semmi, a későbbiekben is ugyanolyan 
'jó' gyerek voltam.”
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Sáros cipőnk egy traktorvájta bará�dában csús�kál 
ide-oda, de már látjuk a célt, a s�eretetet. Pontosab-
ban a  S�eretet vagyis a Love nevű s�obrot, Alexander 
Milov hatalmas, több mint tí� méteres alkotását, 
amely ott vár ránk a váli dombtetőn. Körülöttünk a 
Haras�ty pincés�et s�őlői telelnek. Megérke�ünk, 
megpihenünk, s�emlélődünk. Titkon várjuk, hogy 
s�óljon ho��ánk a mű.  Lenne mit mesélnie, his�en 
eredetileg 2015-ben a nevadai Burning Man fes�ti-

Február 1-én újra megtekinthető 
a Brunszvik-Beethoven Kulturális 
Központban az Alíz Csodaországban 
című mesedarab 18 órától. 

A MASZK Egyesület az ebben az évadban bemu-
tatott művek mellett bővíti repertoárját mind té-
mákban, mind műfajok terén. A társulat tavasszal 
két új bemutatóval is készül. Március 23-án kerül 
bemutatásra Federico García Lorca: Bernarda Alba 
Háza című drámája, melyet Csikász Ágnes rendez, 
akivel lapunkban hamarosan interjút is olvashat-
nak a Resetár Dániellel közös műhelymunkákról. 
Az előadás nyolc nő életét mutatja be, az alaptörté-
net pedig elég megdöbbentő: az édesanya ugyanis 
lányait elzárva tartja a külvilágtól. „A lányok per-
sze kitörni szeretnének ebből az elnyomásból az 
élet és a szerelem felé “ - tudtuk meg a rendezőtől.  
Áprilisban a Grimm című darabot is színre viszik, 
melyet természetesen a Grimm mesék inspirál-
tak. A darab rendezője Hlinyánszky Doma lesz. A 
nézők elkísérhetik a Grimm testvéreket kalandos 
útjaikon, tanúi lehetünk a a mindenki számára jól 
ismert mesék születésének. 

válon lett felállítva. Ott megtapas�talhatta a siva-
tag homokját és a pokoli meleget, meg azt, hogy az 
új-hippi kultúra még mindig él. 2017-ben került a 
jelenlegi helyére a két felnőttet ábrá�oló mű, akik 
háttal ülnek ugyan egymásnak, azonban a bennük 
élő gyerekek kinyújtják a ke�eiket egymás felé. 
Megkapó a látvány, és még megkapóbb les� január 
19-én, amikor a szuperhold világitja majd meg az 
égről és egy óriási máglya a földről.

Fotó  és s�öveg: Busáns�ky Lajos
SZOMSZÉDOLÁS - VÁL

SZERETET 
A DOMBTETŐN

Alíz, Grimm 
és a többiek
Újabb MASZK-bemutatók
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JAVASLAT 
MARTONVÁSÁR VÁROS ÖNKORMÁNYZATA ÁLTAL ALAPÍTOTT ELISMERÉSEKRE

AJÁNLÓ SZEMÉLY, KÖZÖSSÉG NEVE:   ...............................................................................

JAVASOLT SZEMÉLY NEVE:

1. ...................................................................

2. ...................................................................

1. 

2.

1. 

2.

JAVASOLT SZEMÉLY NEVE:

1. ...................................................................

2. ...................................................................

„MARTONVÁSÁR DÍSZPOLGÁRA” 
címre

. „PRO URBE - MARTONVÁSÁR VÁROSÁÉRT” 
kitüntető cím

„Martonvásár dís�polgára" cím adományozható annak 
a magyar vagy külföldi állampolgárnak, aki eredményes 
és sikeres tevékenységével, egész életművével elismerést 
vívott ki.
Az egy alkalommal kiadható díszpolgári címek száma kettő, 
melyből legfeljebb egy adományozható elhunyt személynek.

„Pro Urbe – Martonvásár Városáért" kitüntető cím ado-
mányozható a város közéletének kiemelkedő személyiségei 
számára, valamint azok részére, akik a város érdekében ki-
fejtett kiemelkedő tevékenységükkel - életművükkel - a vá-
rost tiszteletreméltóan szolgálták vagy szolgálják, a város jó 
hírét az ország határain belül vagy azon túl különös haté-
konysággal erősítik vagy erősítették.  Az egy alkalommal ki-
adható kitüntető címek száma kettő, melyből legfeljebb egy 
adományozható elhunyt személynek.

DÁTUM, ALÁÍRÁS: ..............................................  ....................................................................

JAVASLATOK BENYÚJTÁSÁNAK HATÁRIDEJE:    2019. JANUÁR 31. 12.00 óra

JAVASLATOK BENYÚJTÁSÁNAK HELYE, MÓDJA:
1. SZEMÉLYESEN – Martonvásári Polgármesteri Hivatal, Ügyfélszolgálat, 2462 Martonvásár, Budai út 13.
2. E-MAILBEN – titkarsag@martonvasar.hu 
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...................................................................

ÉLETRAJZ, TEVÉKENYSÉG, EREDMÉNYEK 
RÖVID BEMUTATÁSA:

ÉLETRAJZ, TEVÉKENYSÉG, EREDMÉNYEK 
RÖVID BEMUTATÁSA:

JAVASLATOT TEHET: a képviselő-testület tagja, társadalmi szervezet, egyesület, a településen működő intézmény vezetője, 
a közzétett kérdőíven a város lakossága
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KITÜNTETŐ DÍJAK
Kitüntetésként díj (a továbbiakban: díj) adományozható azon martonvásári kötődésű természetes személy-
nek, jogi személynek, közösségnek, illetve civil szervezetnek, akik a város életében kiemelkedő tevékenysé-
gükkel - életművükkel - a várost tiszteletreméltóan szolgálták vagy szolgálják, a város jó hírét erősítették, 
az alábbi kategóriákban:

KITÜNTETŐ DÍJAK JAVASOLT SZEMÉLY, KÖZÖSSÉG NEVE, 
TEVÉKENYSÉG, EREDMÉNYEK RÖVID BEMUTATÁSA:

.......................................................................................................................
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„Martonvásár Jövő Nemzedékéért” díj adomá-
nyozható azon személy vagy közösség részére, aki vagy amely 
kiemelkedő eredményt ért el a gyermekek, a fiatalok nevelésé-
ben, az óvodai nevelés, a köznevelés, a művészetoktatás továbbá 
más, iskolarendszeren kívüli nevelés-oktatás vagy a tehetség-
gondozás területén.

„Martonvásár Kultúrájáért” díj adományozható 
azon személy vagy közösség részére, aki vagy amely a kultúra, 
a művészet és a közművelődés területén hosszú időn keresztül 
kimagasló, elismerésre méltó szakmai munkát végzett, országos 
vagy nemzetközi hírnevet vívott ki, tevékenységével hozzájárult 
a város jó híre növeléséhez, vagy jelentős mértékben támogatta 
Martonvásár város kulturális életét valamely rendezvény, művé-
szeti csoport vagy kulturális tevékenységet folytató civil szer-
vezet patronálásával.

„Martonvásár Jólétéért” díj adományozható azon 
személy vagy közösség részére, aki vagy amely a gyermekvéde-
lem, gyermekjólét, családsegítés, idősgondozás és a fogyatékos 
személyek ellátása területén, valamint az egészségügyi alap-, 
szakellátás és egészségmegőrzés, betegellátás, -szállítás terüle-
tén intézményesített vagy intézményi kereteken kívül a lakosság 
érdekében kimagasló szakmai tevékenységet végez vagy végzett, 
kiemelkedő eredményeket ért el, munkája során példamutató 
egyéni magatartást tanúsított.

„Martonvásár Sportjáért” díj adományozható azon 
személy vagy közösség részére, aki vagy amely magas színvonalú 
sportszakmai, oktatói munkájával, kiemelkedő sporteredménye-
ivel, sporttal kapcsolatos tevékenységével elismerést szerzett 
Martonvásárnak.

„Martonvásár Szolgálatában” díj adományozható 
azon személy vagy közösség részére, aki vagy amely közszolgá-
lati, közalkalmazotti, szolgálati jogviszonya, munkaviszonya 
vagy polgárőr egyesületi tagsága keretében Martonvásár város 
közigazgatási területén teljesít vagy teljesített szolgálatot a köz 
érdekében, kimagasló tevékenységet folytatott, amellyel hozzájá-
rult az őt foglalkoztató szervezet, intézmény, hivatal feladatellá-
tása színvonalának emeléséhez, a közigazgatás, a helyi közügyek 
és közfeladat ellátása, a bűnmegelőzés, a bűnüldözés, a közbiz-
tonság és a katasztrófavédelem területén, megbecsülést szerezve 
önmagának és a városnak.

„Év Fiatal Példaképe” díj adományozható azon 
Martonvásárhoz kötődő természetes személynek, aki legfeljebb 
a díj odaítélésének évében tölti be 35. életévét és tanulmánya-
ival, szakmai előmenetelével, közéleti tevékenységével, illetve 
életvitelével példaként szolgál az őt követő generációk számára.

„Év Vállalkozója Martonvásáron” díj adomá-
nyozható azon természetes vagy jogi személyeknek, kiemelten 
a vállalkozásoknak, gazdasági társaságoknak, amelyek a város 
gazdasági fejlődése vonatkozásában kiemelkedő gazdasági telje-
sítményt nyújtottak, több éves, egyenletes gazdasági teljesítmé-
nyük alapján hozzájárultak a város gazdaságának fejlődéséhez, 
vagy a város gazdasága számára fontos fejlesztési program meg-
valósításához, Martonvásár épített környezetének kialakítása, 
fenntartása, szépítése, a meglévő értékek megőrzése területén 
példaértékű fejlesztéseket végeztek.

JAVASLATOK BENYÚJTÁSÁNAK HATÁRIDEJE:  2019. JANUÁR 31. 12.00 óra
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Fontos, hogy az ember megújuljon, kicsit 
fölrázza magát, továbbképzéssel és önképzéssel 
- mondja az óvoda vezetője, amely intézmény 
nemcsak „zöld” és „tudatos”, s amelyet tisztelnek 
az országban, de van egy vezetője, akit meg 
szeretnek, bárkit is kérdezzünk. Cserébe persze ő 
is szeret. Dolgozni és a gyerekekért élni. 
Stefkovits Ferencné óvodavezetővel családról, 
feladatról, a munka szépségeiről és martoni 
életről is beszélgetett munkatársunk, Molnár Lívia. 

- Eredetileg nem vagy martonvásári. Hogyan kerültél 
ide, miképp lett ez a „hazád”?
- 1988-ban férjhez mentem – én a férjemet is itt kaptam –, 
bővült a család, és a régi munkahelyemre nem tudtam be-
járni, munkára viszont szükségem volt. Az anyósom korábban 
dajkaként dolgozott az óvodában. Megkereste Balla Lászlóné 
Zsuzsa nénit, az akkori óvodavezetőt, akinek a férje a kutató-
intézet vezetőjeként dolgozott, én meg szerettem volna ott 
állást találni a végzettségem alapján. Zsuzsa néni mondta, 
hogy ott ugyan nincs hely, de képesítés nélküli óvónőt vi-
szont keres. Így kerültem az óvodába. Végi Nórival kezdtem 
dolgozni, aki akkor végezte el a főiskolát, és „új seprű jól 
seper”-ként megpróbált óvónőként egyszerre példa és mentor 
is lenni a számomra. 
- Sikerült is neki, úgy tűnik. 
- Tény, hogy nagyon megszerettette velem az óvodapedagó-
gusi pályát. Az első élményem, hogy bementem egy csoport-
ba, ahol minden nagyon apró volt, a berendezések és a gyere-
kek is – én abban a pillanatban teljesen ismeretlen ember 
voltam a számukra –, de ennek ellenére nagy szeretettel vet-
tek körül, hívtak játszani, mentem velük rajzolni és ez na-
gyon-nagyon fontos élmény volt a számomra. Megjegyzem, 
hogy az ott dolgozók közege is befogadó volt. Ekkor döntöttem 

el, hogy én gyerekek között szeretnék dolgozni. A GYES 
alatt végeztem el a főiskolát, amíg a két gyermekemmel ott-
hon voltam, mert tudtam, hogy ez az a világ, amit én szeret-
nék és az óvodapedagógia az, amit csinálni akarok.  Aztán 
képesített óvónőként kezdtem meg a munkát az óvodában, 
miközben elvégeztem a fejlesztő óvodapedagógusi szakot is. 
- Hogyan lettél ve�ető a� inté�ményben?
- 2006-ban lettem vezető. Csizmarik Lászlóné Éva 40 év 
munkaviszony után 2006-ban nyugdíjba ment, és 2004-től 
már a helyetteseként dolgoztam. Éva és Lőrinc Istvánné 
Mari, akkori párom bíztatására pályáztam meg és vállaltam 
el az óvodavezetői állást. 
- Hogyan egye�tetted öss�e e�t a munkát a családdal? 
Úgy tudom, neked már nagy gyerekeid vannak, sőt, a 
lányod révén nagymama vagy.
- Amikor a főiskolát végeztem, akkor született a fiam, az első 
vizsgámon 20 napos volt, a lányom 15 hónapos; hetedikes - 
nyolcadikosak voltak, amikor a fejlesztőre, és érettségiztek, 
amikor a vezetőképzőre jártam. Anyukám nagyon sokat segí-
tett. A fiam 11-én született, az anyukám 12-étől nyugdíjba 
ment és szokta mondani, hogy onnantól a mi „cselédünk” 
lett, mindkét gyereket vállalta, apukám pedig fuvarozta őt, 
mivel nem idevalósiak. 
- A férjed is melletted állt?
- A férjem akkor konkrétan nem tudott segíteni, mert mindig 
dolgozott, de soha nem akadályozott abban, amit kitaláltam, 
akár szakmai, akár más tekintetben mindig partner volt és a 
mai napig is az, hálás vagyok neki érte. Ilyen módon nagy 
szerencsém volt, a család mindig támogatott, ami nélkül 
nem tudnám a munkám végezni. A férfiak alapvetően más-
képp szemlélik a dolgokat, mint mi, nők, és ezért néha a fér-
jem tükörképet is tud állítani elém. Sokszor megerősít, néha 
nyugalomra int, esetenként harcra buzdít. A családra vissza-
térve: ősszel megszületett az unokám, ami nagy örömmel és 

MEGÚJULNI, TUDATOSAN ÉLNI
Stefkovits Ferencné, óvodavezető
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boldogsággal töltött el. Sok időt szeretnék velük eltölteni, 
esetleg segíteni nagymamaként, idős édesanyám is sok oda-
figyelésre szorul. Mindezt nehezíti a távolság és más jellegű 
kötelezettségeim. 
- Az óvoda igazán nagy intézmény, méretét és létszá-
mát tekintve is. Ennek vannak előnyei és hátrányai is. 
Időnként gondolkodom a�on, hogy hogyan tudod te e�t 
a hajót úgy kormányo�ni, hogy jól működjön, jó irány-
ba haladjon? 
- Nem tagadom, nehéz ennyi ember – harmincheten dolgoz-
nak jelenleg az óvodában – munkáját szervezni, tervezni, 
beosztani. A szakmai munka elsődleges, de igyekszem figye-
lembe venni, hogy a kolléganők családanyák is. Szerencsére 
van két helyettesem, akik mindketten nagyon aktívak, sokat 
segítenek, partnereim az óvoda működtetésében. Mindenki-
nek megvan a saját feladata, önállóan végzik a teendőiket
- Miképp ke�eled a konfliktusokat? Már ha vannak 
persze…
- Mindenhol vannak konfliktusok, ez egy ekkora közösségben 
természetes. Célom, hogy olyan feltételeket biztosítsak, úgy 
szervezzem a munkát, hogy minél kevesebbszer forduljon 
elő konfliktus. Heti rendszerességgel tartunk megbeszélése-
ket, ahol lehetőséget kapnak a kolléganők, hogy elmondhas-
sák gondolataikat, meglátásaikat, a programokkal kapcso-
latos észrevételeiket. Ettől függetlenül az ajtóm mindig 
nyitva áll azok előtt, akik keresnek. 
Esetenként nehézséget jelent, hogy egy mamutintézményben 
dolgozunk, a kolléganők azért meg szokták említeni, hogy az 
épület elrendezéséből fakadóan – középen találhatóak a ki-
szolgálóhelyiségek – a két épületrészben dolgozók keveset 
találkoznak. Én azonban pozitívan szemlélem az intézmény 
méretét és elosztását, talán azért is van ez így, mert volt idő, 
amikor az óvoda tagintézménnyel, illetve különböző helyszí-
neken működött. 
- A fi�ikai feltételekkel, es�kö�ellátottsággal mennyire 
vagy elégedett?
- Elégedett vagyok és szerencsés helyzetben vagyunk, hiszen 
óvodánk folyamatosan bővül, így ki tudjuk elégíteni a mar-
tonvásári családok igényeit és a törvényi előírásoknak is 
meg tudunk felelni. Óvodánk nagyon jól felszerelt, amit hi-
ánynak érzek, hogy nincs olyan raktárunk jelenleg, ahova az 
eszközeinket biztonságosan és könnyen hozzáférhetően tá-
roljuk. Gondolok itt a teraszokra vásárolt kisbútorok téli el-
helyezésére. Sokat köszönhetünk a Martonvásári Gyermek-
kert Alapítványnak is, hiszen eszközeink és játékaink 
bővítésében jelentős szerepet játszik. Nem vagyunk elége-
detlenek, de mindig bennünk van a szándék a javításra, fej-
lesztésre, megújulásra, ezért nagyon jó érzés, ha mi magunk 
is teszünk a célért, például szervezünk egy bált, vagy papír-
gyűjtést, és összerakosgatjuk a pénzt arra, amire szüksé-
günk van. A szülői munkaközösség ezekben a törekvésekben 
mindig segítségünkre van.
- Elég általános az a probléma jelenleg, hogy a közne-
velési inté�ményekbe nehe�en találnak megfelelően 
kép�ett, motivált munkaerőt. A Pedagógiai Program-
ban megemlíted a szakmai színvonal fenntartását, 
mint célt. Hogyan éred e�t el, hogyan tudod csábítóvá 
tenni az itteni munkát?

- 2006-ig tudok visszatekinteni, ilyen problémánk még nem-
igen volt. Szerencsések vagyunk, eddig mindig találtunk a 
meghirdetett pályázatainkra megfelelő munkaerőt. Igaz, 
2008-ban az óvodapedagógusi álláshelyre 42-en jelentkez-
tek, addig az utóbbi években örülünk, ha egy vagy két fő je-
lentkezik. Úgy vélem, az, hogy mindig van jelentkező, kö-
szönhető a település fekvésének, az itt dolgozók által 
biztosított légkörnek, a jó feltételeknek, a szakmai fejlődés 
lehetőségének. Szívesen fogadunk főiskolai hallgatókat, gya-
korlatra hozzánk jelentkezőket, annak érdekében, hogy köl-
csönösen megismerjük egymást. Tapasztalataink szerint az 
itt gyakorlatukat töltők később szívesen dolgoznak itt. Ha 
lehetőségem van rá, helyi lakost veszek fel. 
- Zöld Óvodaként működtök. Mit jelent a gyakorlatban 
mindez? 
- Úgy gondolom, hogy az emberiség, és főképpen a mi gene-
rációnk a ludas abban, hogy kizsigerelte a Földet. Fontosnak 
tartom, hogy már gyermekkorban felhívjuk a figyelmet kör-
nyezetünk védelmére, szebbé tételére. Mit sem érnek a ren-
deletek, törvények, ha mi emberek nem tartjuk be ezeket és 
nem adjuk át a következő generációnak, hogy értékként tisz-
teljék a Földet. Óvodánk közösségével csak csepp vagyunk a 
tengerben, de cseppekből áll össze a tenger. Zöld óvodaként 
a gyerekekkel közösen komposztálunk, növényeket ültetünk, 
gondozunk, madarakat etetünk, szelektíven gyűjtjük a hul-
ladékot, újrahasznosítunk, felhívjuk a figyelmüket arra, hogy 
takarékosan bánjanak az erőforrásokkal.
- A cél a szemléletváltás lenne, nem?
Pontosan. A cél az, hogy a gyerekekben egy olyan szemléle-
tet alakítsunk, amelyben fontossá válik a környezet és ter-
mészet védelme, jobbá tétele.  A gyereknél ezt a játékon és a 
saját tevékenységeiken keresztül tudjuk érzékeltetni, megta-
pasztaltatni. Hitelesek akkor tudunk maradni, ha mi magunk 
is fontosnak tartjuk ezt, és ennek megfelelően élünk. Ez a 
szemlélet nem csak a gyerekek, hanem a magunk nevelését 
is jelenti, és nem titkolt szándékunk, hogy a gyerekeken ke-
resztül a szülőket is elérjük és felhívjuk a figyelmüket.  En-
nek érdekében pályázatainkba és újításainkba is bevonjuk a 
szülőket. Például az elmúlt félévben „Illatösvény”-t alakítot-
tunk ki, a Tesco pályázaton elnyert összegből. Olyan növé-
nyeket ültettünk, amit a mindennapi életben is felhasznál-
hatunk, pl. citromfű, menta, kamilla, a kialakításban a 
szülők is aktívan részt vettek, a gondozás már a gyerekekre 
és ránk hárul.  A környezettudatosságra nevelés további 
megjelenése az óvodai életben a takarékosság a villannyal és 
vízzel, kevesebb papír felhasználása, vagy újrahasznosítása, 
ami másnak szemét, nekünk érték. A gyümölcsök, zöldségek 
maradványait nem a szemétbe, hanem a komposztra tesz-
szük, majd az így nyert földbe ültetjük a gyerekekkel a virá-
gokat. Emellett fontos az intézményben az egészséges élet-
módra nevelés: az egészség egy olyan érték, melyért 
folyamatosan tennünk kell, vigyázni kell rá. A mindennapi 
mozgás mellett bajnokságokat, versenyeket, túrákat szerve-
zünk, ahol az egészségmegőrzés a cél. 
- Vannak fő�őnapjaitok is, a� is elég i�galmas lehet. 
- Igen. A gyerekekkel, esetenként szülőkkel egészséges ételeket 
készítünk, ízlelünk, melyet közös készítés után el is fogyasz-
tunk. Fontos, hogy a gyerekek többféle ízvilágot ismerjenek 
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meg, főleg az egészséges élelmiszereket. Ezen alkalmak közösség-
formálásra, beszélgetésre, egymásra figyelésre is alkalmasak. 
- A kiskertben is s�erettek tevékenykedni. 
- A gyerekek nagyon szeretnek részt venni az udvar rendben-
tartásában, gondolok itt az őszi levél gereblyézésre, seprésre, 
kiskertünkben a nagycsoportosok veteményeznek, gondoz-
zák a növényeket, majd learatják a termést és elfogyasztják. 
Emellett minden évben megemlékezünk a környezeti ünne-
pekről: az Állatok Világnapja, a Madarak, Fák Napja, a Víz 
Világnapja, és a Föld Napja. Ezen ünnepekről más-más mó-
don emlékezünk meg. Például a Föld napi megemlékezés egy 
részét mindig az óvoda virágosítása, szépítése jelenti. Az 
állatok világnapján kirándulunk, kiállítást is szerveztünk. 
- Gondolom, fontos, hogy mindez frissüljön, változzon 
az évek során és így gyerek és pedagógus is változik, 
ami jó dolog.
- A megújulás nagyon fontos, mert ha az ember mindig 
ugyanazt csinálja, elfárad, megfásul. Nemcsak a gyerekek-
nek van szükségük arra, hogy motiváltak legyenek, és él-
ményben gazdag tevékenységben vegyenek részt, hanem az 
óvodapedagógusoknak is. Úgy gondolom, a mai világban 
nagyon sok lehetőség van arra, hogy az ember megújuljon, 
kicsit fölrázza magát, továbbképzéssel, önképzéssel. Az óvó-
nők nagyon kreatívak, nagyon jó ötleteik, elképzeléseik 
vannak, és azokat meg is valósítják.
- Többs�ör említetted, hogy nagyon s�erets� a gyerekek 
kö�ött lenni. A ve�etői tevékenyég mellett, és a csoport-
ban kötele�ően letöltendő óráidon túl hogyan tuds� 
erre időt s�akítani? 

- A gyerekek között tudok feltöltődni, amire a vezetői mun-
kám mellett egyre kevesebb lehetőségem van. Azt szokták 
kérdezni, hogy hogyan szoktam meg az irodai munkát? Ha az 
irodában vagyok, akkor ott érzem jól magam, ha bekerülök a 
gyerekek közé, akkor viszont nagyon rossz visszamenni az 
irodába. A pályázati lehetőségek megvalósítása során, és 
amikor a minősítésem zajlott, sokkal több időt tudtam a gye-
rekekkel lenni, mint most. Nem beszéltem még a nyári tá-
borról, ahova évente egyszer elvisszük a nagycsoportosokat 
szülői támogatással 4-5 napra. Nagyon élvezem ezeket az 
alkalmakat, mert ezek csak a gyerekekről szólnak. 
- Mi ad neked a mai napig Martonvásár? Van ebben a 
kapcsolatban is változás, dinamizmus? 
- Nézd, a felnőtt éveim itt indultak, a gyerekeim ide szület-
tek. Olyan közösséget látok magam körül, ami folyamatosan 
fejlődik. Befogadtak a településen élők, az óvoda dolgozóinak 
közössége is tárt karokkal várt. Martonvásár olyan közeget 
jelent, ahol otthon érzem magam, a férjemet hatlovas hintó-
val se lehetne innen elvinni, soha nem is merült fel bennünk, 
hogy elköltözzünk. A gyerekeim nagyon szerettek ide iskolá-
ba járni, barátokra leltek, művészeti iskolába jártak, úgy ér-
zem, sok lehetőséget kaptak, mindig biztonságban éreztem 
őket. Nagy értéknek tekintem, hogy helyben dolgozhatok, 
s nem mennek el értékes percek utazással. Azt gondolom, 
hogy az empátia, az egymás segítése, a gondoskodás fontos 
dolog, amit sokaktól megkapok és igyekszem viszonozni. 
Szóval én itt Martonvásáron otthonra leltem, itthon vagyok.

 
|  Molnár Lívia

FÚVÓSZENEI BESZÁMOLÓ
„Még januárban elkészült az éves munkatervünk, amelyet a 
közgyűlés is elfogadott. E tervet igyekeztünk is megvalósí-
tani. Heti rendszerességű próbáinkat januártól június végéig, 
majd augusztustól decemberig tartottuk meg. Alkalmanként 
2-3 órát zenéltünk.
Februárban pályázatot nyújtottunk be Martonvásár Város 
Önkormányzatához. Az elnyert 350 000 Ft-ból 300 000 Ft-ot 
a szakmai munkánk támogatására, 50 000 Ft-ot zászló-
vásárlásra fordítottunk.
Áprilisban Martonvásár német testvérvárosába, Baienfurtba 
utaztunk a három évente megrendezésre kerülő hagyomá-
nyos nemzetközi fúvószenekari találkozóra. Az út előtt 
koncertet adtunk, ahol bemutattuk programunkat. Májusban 
részt vettünk Velencén, az Orbán-napi Borünnepen, a Bor-
rendek felvonulásán, valamint Martonvásáron szerepeltünk 
a Hősök Napján és a Gyereknapon is.  Június végén felléptünk 
a pákozdi Gasztro-Feszten. Júliusban első alkalommal kap-
tunk meghívást Székesfehérvárra a Fehérvári Fúvós Fesz-
tiválra, ahol a belvárosban több száz néző előtt 45 perces 
önálló koncertet adtunk, majd közösen zenélhettünk a szé-
kesfehérvári, a várpalotai és a nagykanizsai zenekarokkal az 
Országalmánál..  Augusztus közepén egy német fúvószene-
kar adott a BBKK udvarán térzene koncertet. A hónap végén 
zenekari edzőtábort tartottunk a BBK Központban.
Szeptemberben 5. alkalommal adtunk koncertet a Magyar 

Népdal Napja keretében, ezúttal a szegedi Pavane zászlófor-
gató csoporttal közösen. Októberben a Bethlen Gábor Alap-
kezelő jóvoltából elnyert támogatásnak köszönhetően Szer-
biába utaztunk. A vajdasági Doroszlón részt vettünk a szüreti 
bálon. Októberben elindítottuk a Tücsökzenekart. A Művészeti 
Iskola közel 20 fúvós és ütős növendéke kezdett el közösen 
zenélni. Köszönetet mondunk a Művészeti Iskola vezetésének 
és fúvós, ütős tanárainak, kiemelten Némethy Ramónának, 
aki segített megszervezni az iskolán belül a növendékeket.
Novemberben a Nemzeti Kulturális Alapnál elnyert pályá-
zatnak köszönhetően interaktív mesekoncertet tartottunk a 
BBK-ban az óvodás és kisiskolás korosztálynak, a Márton-napi 
lámpás felvonulást követően. Decemberben 10. alkalommal 
tartottuk meg hagyományos adventi koncertünket. A kon-
cert első műsorszámában debütált a Tücsökzenekar kará-
csonyi dalokkal. A koncert teljes bevételét (500 000 Ft-ot) 
jótékonysági céllal átadtuk a Tóth családnak, ahol 5 gyermek 
vesztette el édesanyját, s az 5 gyermekből 4 a mi zeneka-
runkban zenél. 2019-ben is számos ötletünket és tervünket 
szeretnénk megvalósítani, amelyben edzőtárbor és CD-felvé-
tel és továbbképzés is szerepel. Minderről beszámolunk majd 
a martoniaknak. Addig is figyeljék a településen elhelyezett 
plakátokat és kövessék facebook-oldalunkat (www.facebook.
com/mvfuvosok), hogy mindig friss információval rendelkez-
zenek együttesünkről. A fúvószenekar összes tagja nevében 
Zenében Gazdag Boldog Új Esztendőt kívánunk Önöknek!”

|  Bártol Zsófia elnök és Pfiffer Zsu�sanna karmester
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December 14-én az „Együtt-Értük” Alapítvány kezdeménye-
zésére jótékonysági estet rendeztek a BBK-ban. A szervezők 
azt a célt tűzték ki maguk elé, hogy – megőrizve az előző év 
sikeres elemeit, de kiegészítve újakkal –, rohanó világunk-
ban egy ünnepre hangoló, valódi töltekezést biztosító estet 
szervezzenek.
A vendégek ezúttal is megtöltötték a színháztermet. Mint 
azt Orbánné Molnár Anikótól, az „Együtt-Értük” Alapítvány 
kuratóriumi elnökétől megtudtuk, a programot értelmi 
sérült tanulók színvonalas kézműves termékeiből összeállí-
tott kiállítással indították, melyet a Napsugár tánccsoport 
regölése tett hangulatossá. Ezt követően – immár a színház-
teremben – Eötvös József Liszt Ferenc díjas gitárművész nyi-
totta meg rendezvényt, a Liszt Ferenc-díjas, érdemes művész 
Kertesi Ingrid operaénekesnő közreműködésével. A műsoruk 
nyújtotta művészi élmény meghatározta, s megalapozta az 
est jó hangulatát, tartalmasságát. A vacsora mellett a továb-
bi műsorszámok az alábbiak voltak: a sérült fiatalokból álló 
Harangvilág Csengettyűs zenekar bemutatkozása, és Farkas 
Gergő gitár-, és ének szólója.
„Új kezdeményezésként sérült fiataljaink osztották meg egy-
egy gondolatukat barátságról, családról, szeretetről, kará-
csonyról. Botos Benedek, a Beethoven Iskola 8. osztályos ta-
nulója zenei kísérete mellett az elhangzott gondolatok sérült 

embertársaink mély érzelemvilágát, tisztaságát közvetí-
tették minden résztvevő számára. Jótékonyági estünket a 
besnyői Szironta Egyesület míves és értékes karácsonyi 
összeállítása zárta. Zárószámukat – Kodály Zoltán Esti dalá-
nak főtémáját – az alapítvány önkéntesei gyertyafénnyel, 
énekszóval kísérték. Jó érzés volt tapasztalni, hogy az est 
végén mindenki mosolygósan, töltekezve távozott! 
Ajándékként az előző napon elvetett Luca-napi búzát nyúj-
tottuk át vendégeinknek, – s bízunk benne, hogy az időköz-
ben nagyra nőtt zöld búza sokaknál díszítette a karácsonyi 
asztalt. A Forum Martinin keresztül szeretnénk  főbb támo-
gatóiknak köszönetet mondani: ÉTA Szövetség, Szentgáli 
Tamás és családja, Gucsek István és felesége, Csák Zoltán 
és családja, Eötvös József / Kertesi Ingrid, Szironta Egyesület, 
Vabrik Ferenc, Makler Kft, Császár Gyula és felesége. 
Köszönjük a Postakocsi Étterem és a Brunszvik-Beethoven 
Kulturális Központ munkatársainak együttműködését, mely-
lyel hozzájárultak rendezvényünk sikeréhez! Jótékonysági 
estünk teljes bevétele igen szép összeg: 891.240 Ft”- tudtuk 
meg a főszervezőtől, aki azonban szomorú hírt is megosztott 
velünk, mert a sok-sok órás összefogással, adakozással meg-
valósult est bevételének egy része (189.990 Ft) azonban a 
Pápay Iskolába történt december végi betörés következtében 
- odalett.
Bár a hír sokkolólag hatott ránk, hamarosan felülkerekedett 
a gonosz és érthetetlen cselekedeten a jószándék, a cselekvés, 
a „nem adjuk fel!” mentalitás. (Ahogy Teréz Anya is fogalma-
zott: MÉGIS című írásában: „Amit évek alatt felépítesz, 
lerombolhatják egy nap alatt, mégis építs!....A legjobbat add 
a világnak, amid csak van…”)
A történtek ellenére - a hiányzó forrást is előteremtve - meg-
valósítjuk jótékonysági estünk eredeti célkitűzését, s a tava-
szi időszakban – szabadtéri sporteszközök beszerzésével, te-
lepítésével örvendeztetjük meg célcsoportunk fiataljait! A 
kuratórium, s mindenekelőtt a támogatott sérült gyermekek 
és fiatalok nevében köszönetemet fejezem ki minden támo-
gatónknak, s önkénteseinknek az est sikeréért!” - mondta a 
Forum Martininek Orbánné Molnár Anikó.

A LEGSPORTOSABB 
MARTONI CSALÁD: CZIPÁÉK
A napokban kiderült, hogy a Martonvásár Legsportosabb 
Családja kitüntető címet 2019-ben a Czipa család viselheti.
Czipa Szilárd két gyermekével, Emmával és Benedekkel már 
tavaly is csak hajszállal maradt le a végső győzelemről, 
a kitartásuk tehát meghozta a várt sikert!  Az első helyen 
végzett család jutalma egy kupa és martonvásári szurko-
lói pólók, de minden résztvevő család kapott sportos aján-
dékcsomagot. A játékos hétpróbán több állomáson kellett 
bizonyítani: a kézilabda-, foci-, kosárlabda-, ping-pong- és 
floorball állomások ügyességi feladatai után még egy röplab-
da villámtorna és egy mókás sorverseny-feladat is szere-
pelt. Bízunk abban, hogy jövőre még több család vállalja a 
megmérettetést! Reméljük, a résztvevők is jól érezték ma-
gukat és egyetértenek a mottónkkal: A mozgás öröm.

MÁSodszor – 
kicsit MÁSként - 
MÁSokért 
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BBK: VÁLTOZÁSOK, 
PÁLYÁZATOK
Mint azt Pfiffer Zsuzsanna igazgatónőtől megtudtuk, az in-
tézmény életében számos változás várható az idei esztendő-
ben. A törvényi változásoknak köszönhetően a közművelő-
dési intézményegységben is számos újdonság várhat ránk. 
Változik majd a név, a nyitvatartás, az alapfeladatok. Idéntől 
nem rendezvénytervet, hanem szolgáltatási tervet kell készí-
teniük az ott dolgozóknak. A konkrétumokról a februári tes-
tületi ülésen született döntések után legkorábban a márciusi 
Forum Martini hasábjain tudunk majd olvasóinknak beszá-
molni. Ekkor teszi közzé a BBK az idén várható eseményeit is. 
A Könyvtárban és az Óvodamúzeumban az idei év legna-
gyobb feladata az elnyert 125 millió forintos támogatás sza-
bályos felhasználása. Az elmúlt hónapokban minden beszer-

zést elindítottak, a legnagyobb feladat, a közbeszerzés kiírása 
e hónapban várható. A járási hivatal mellett található lapos 
tetős épületben már elkezdődtek a könyvtár villanyszere-
lési, átalakítási munkái. Tavasszal várható majd a könyvtár 
átköltözése. Erről természetesen beszámolunk majd az újság-
ban is. Miután a könyvtár kiköltözött a Dózsa György utcából, 
akkor kezdődhet el a Régi Műemléki Óvoda rész felújítása, 
ami a múzeumfejlesztés első lépcsője.  Ezekkel egy időben, 
párhuzamosan zajlik majd mindkét területen az interaktív 
szakmai fejlesztés. Átadó mindkét helyen valamikor majd ősz-
szel várható. Szintén egy EU-s pályázatnak köszönhetően az 
intézmény elnyerte a Digitális Jólét Pont elnevezést. A pályá-
zat keretében kaptak tableteket, laptopokat, okostelefonokat, 
nyomtatót, projektort, ennek köszönhetően idén lesznek majd 
digitális kompetenciafejlesztési képzéseik is.
Fontos és a BBK-hoz kapcsolódó hír, hogy a Százszorszép Tánc-
együttes idén ünnepli fennállásának 40-ik évfordulóját. A Ju-
bileumi műsor várhatóan május elején kerül megrendezésre. 

 Jól őrízték a rendet
Martonvásár város közbiztonsága érdekében végzett munká-
juk elismeréseként önkormányzatunk 150.000,- Ft összegű 
támogatással jutalmazta a Martonvásári Rendőrőrs három 
beosztottját, Lőrincz Levente címzetes rendőr törzs-zászlóst, 
Szalai Richárd címzetes rendőr törzsőrmestert és Vancsura 
Róbert címzetes rendőr főtörzsőrmestert. Az elismerést decem-
ber 19-én Szabó Tibor polgármester adta át.

 Mentős hírek
Martonvásár Város Önkormányzata támogatni kívánja a helyi 
mentőállomáson dolgozó egészségügyi szakemberek gyakran 
embert próbáló feladatait, ezért a Képviselő-testület a 2018. 
évi költségvetés terhére mintegy 150.000,- Ft értékű mentési 
eszközök beszerzésével segíti a Martonvásári Mentőállomás 
eszközállományának bővítését. A Martonvásári Mentőállomás 
vezetőjével folytatott egyeztetések alapján városunk beteg-
rögzítési kiegészítőkkel és navigációs eszközök beszerzésével 
járul hozzá az eredményes életmentő munkákhoz.

 A polgárok őrsége
Martonvásár a 3. legbiztonságosabb település Fejér megyé-
ben, gyakorlatilag súlyosabb bűncselekményekre már évek 
óta nem került sor, emelte ki a képviselőtestület számára ké-
szített év végi beszámolójában Bordás Ferenc, a Forum Marti-
ni Polgárőr Egyesület elnöke. A civil szervezet első emberének 
összegzése szerint az önkéntes martoni polgárőrök 2018-ban 
mintegy 1600 órányi járőrszolgálatot, 130 órányi óvoda-iskola 
környéki gyalogátkelési asszisztenciát és több száz órányi vá-
rosi rendezvénybiztosítást vállaltak, továbbá egy szőlőhegyi 
lakos felkutatásában is aktívan közreműködtek. Szabó Tibor 
kiemelte, hogy a martonvásári polgárőrség nem csupán az 
itt lakóknak, hanem a helyi vállalkozások számára is értéket 
teremt, azáltal, hogy elősegíti a helyi vagyonbiztonság elleni 
cselekmények megelőzését. A korábbi évekhez hasonlóan a 
martonvásári polgárőrség továbbra is a Képviselő-testület 
bizalmát élvezi, ezért Martonvásár Város Önkormányzata 
2019-ben 300 000 forinttal támogatja a szervezet működését. 

 Biztonságos gazdálkodás
A Képviselő-testület decemberben elfogadta Martonvásár 
Város Önkormányzata 2018. évi költségvetésének ¾-ed éves 
teljesüléséről szóló előterjesztés, amely megállapította, hogy 
fejlesztési és működési feladatainkat biztonságban tudtuk 
teljesíteni a harmadik negyedévben is. Városunk tavalyi 
pénzgazdálkodásáról, a 2019. év költségvetési terveiről a 
január 24-i közmeghallgatáson kaphatnak friss és releváns 
információt a közügyek iránt érdeklődők.

BESZÉLGETÉS 
A HELYI KULTÚRÁRÓL
Az idei évtől számos változás várható a 
martoni kulturális életben, ezért a BBK-ban 
úgy gondolták, hogy egyszerűbb, ha össze-
hoznak egy alkalmat, egy lakossági fórumot, 
amikor beszélgethetünk a helyi kultúráról. 
Várnak mindenkit szeretettel 
2019. 01. 22-én 17 órára 
– a Magyar Kultúra Napján –
egy tájékoztatóval egybefűzött 
beszélgetésre. 
Helyszín: BBK Központ színházterme
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Mivel a sózás komoly terhelést jelent a földnek, a benne élő 
organizmusoknak, növényeknek, a járműveknek és a háziál-
latok tappancsának is, ezért mi sosem használunk, viszont 
remek helyettesítőkre találtunk az évek során.
HOMOK: Egyik évben a gyerekek homokozójából szedtük ki, 
de nem bántuk meg. A homok kétségtelenül jó arra, hogy a 
letaposott hóra, vagy jégre szórva gátolja a csúszást. Tény, 
hogy újabb csapadékréteg után meg kell ismételnünk a ki-
szórást, mivel nem olvasztja a jeget, de ha ez van kéznél, 
hamar megoldható a probléma.
HAMU/SALAK: Különösen nagy hidegben mi mindig be-
gyújtunk a kályhába is, azonban a keletkező fahamut mód-
szeresen gyűjtögetem és nem adjuk le hulladéknak. Főleg 
a kertben használom, de két éve már, hogy óriási segítsé-
günkre van télen is. Mivel a házunkon végzett ácsmunkákból 
megmaradt fahulladékkal is fűtöttünk az utóbbi időben, a 
szögek miatt átszitálva szórom a ház körüli utakra, a járdára 
és az autóbeállóhoz. Lugos kémhatásának köszönhetően meg 
is olvasztja a jeget, így ennél jobbat nem is találhatunk a ház 
körül, ezenkívül teljesen környezetbarát és ingyenes is.
FAFORGÁCS: A homokhoz hasonlóan érdes felületet hoz 
létre a jég vagy letaposott hó tetején, amire nyugodtan lép-
hetünk. Nem olvaszt meg semmit, de attól még nagyon is 
hatékony. Könnyedén megy rajta autó, ember és ez sem káro-
sítja a környezetet. Ha nem vagy asztalos, de van a közelben 
üzem, érdemes bekopogni egy zsáknyi forgácsért, még örülni 
is fognak!
ZEOLIT: Az utóbbi évek nagy környezetbarát sztárja egy 
olyan kőzet, amit a homokhoz hasonló módon használha-

tunk. Apró szemcséi érdes felületet hoznak létre a jégpá-
lyánkon. Sok helyen kalcium-kloriddal keverik, hogy ne csak 
felületi megoldást nyújtson, hanem meg is olvassza a jeget. 
A nagy barkácsáruházakban az 5kg-os kiszerelést 1000 fo-
rint körüli áron forgalmazzák.
KÖRNYEZETBARÁT VEGYIANYAGOK : A már említett 
Kalcium-klorid: ez az -egyébként pormentesítésre is hasz-
nált- „csodavegyület” exoterm folyamatot indít el, ha vízzel-
jéggel találkozik. Hőt termel, amivel megolvasztja a jeget. 
Kalciumtartalma pedig a műtrágyák egyik alapanyaga is, 
ezért még javíthatunk is vele a földünk minőségén a hólé elfo-
lyásakor. Lehet kapni oldat, granulátum és por formátumban 
is, amit sok esetben mechanikai csúszásmentesítő anyaggal, 
valamilyen apróra zúzott kőzettel, pl zeolittal, mészkővel, 
keverve árusítanak. Mínusz 42 fokig teszi a dolgát, szemben 
a régebben használt, erősen környzetszennyező só -7 fokig 
tartó hatásával. A 200 nm-re elegendő 10kg-os kiszerelés 
2000 forint körüli áron kapható néhány webshopban. Az 
utóbbi években az utak jó részét is már ezzel jégmentesítik 
az országban.
Kalcium-Magnézium acetát (CMA): Ez az, amikor még a kal-
cium-kloridot is túl lehet szárnyalni. Szimplán attól, hogy a 
klorid eltűnt az anyagól, rögtön tágabb értelemben nézhe-
tünk a jégmentesítés környezetbarát módjára, ha ezt hasz-
náljuk. Egyáltalán nem okoz korróziót, ezért díszburkolato-
kon, vasszerkezeteken és érzékenyebb növények közelében 
is használható. Borsos ára és újdonsága miatt persze nem 
várhatjuk, hogy ilyennel kezeljék a közutakat, de a luxusvil-
lák igényeit is ki kell valamivel elégíteni.      |  Suplic� Rita

FAGYMENTESÍTÉS 
KÖRNYEZETBARÁT 
MÓDON

A jeges út valójában minden évben előálló probléma, mondhatni átlagos téli jelenség. 
Nem kellenek hozzá komoly fagyok, hogy kialakuljon, ezért időről időre küzdünk vele, 
ahogy kilépünk a házból. Más kérdés, hogy ekkor vajon hanyattvágódunk-e rögtön, 
vagy szépen haladunk tovább a kapu felé?

November végi ülésén a képviselő-testület támogatta a 2019. 
évi óvoda- és iskolatej program további működését taglaló 
határozati javaslatot, így Martonvásár Város Önkormányzata 
2019-ben is hozzá fog járulni az önkormányzati fenntartású 
Brunszvik Teréz Óvoda gyermekei számára hetente három al-
kalommal adandó különféle tejtermékek biztosításához. 

 Vásárolt az önkormányzat
Martonvásár városközpontjának hosszú távú fejlesz-
tési tervei kapcsán az önkormányzat még 2017-ben 
megvásárolta a Rákóczi utca 18. számú ingatlant. A 
közelmúltban eladóvá vált a Rákóczi utca 20-as szá-
mú lakóingatlan is, ezért adta magát a lehetőség, hogy 
Martonvásár Város Önkormányzata megvásárolja a 
szomszédos ingatlant is. A 469 m2-es ingatlanhoz 12 
millió forintos áron jut hozzá a város, amely pontosan 
a Brunszvik-Beethoven Kulturális Központtal szemben 
található.
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ZENÉS KERESZTREJTVÉNY
Kedves rejtvényfejtőink! Igazán lelke-
sek voltak megint, továbbra is tartsák 
meg ebbéli jó szokásukat. Előző szá-
munkban a Biblia fontos részeinek ne-
veit rejtettük el: a Jelenések, a Zsoltá-
rok és Izajás próféta könyveit. Nagy 
örömünkre szép számmal érkeztek 
megfejtések. Nyertesünk Bottkáné T. 
Bernadett, gratulálunk neki, 10 ezer 
forintos nyereményét a Macska Étte-
remben költheti el. E havi számunk 
feladványa csatlakozik városunk cso-
dás zenei hagyományaihoz. A sorok 
között egy zseniális, fiatalon elhunyt 
gitáros, és két, Martonvásárt is sokszor 
meglátogató hangszeres-karmester-
zeneszerző nevét bújtattuk el. Jó szó-
rakozást kívánunk és azt, hogy a sike-
res meg fejtés  után ha l lga ssana k 
sok-sok zenét, mindegy, hogy úgyne-
vezett könnyű- vagy komolyzenét. A 
lényeg, hogy jó legyen, Önök pedig 
jobbá-többé váljanak tőle. Jó elmélyü-
lést kívánunk, és ne fukarkodjanak az 
ötletekkel, örülünk mindnek, ha meg-
írják nekünk.

HÖLGYKLUB ÉS ÖRÖMTÁNC
Ebben az évben is havi rendszerességgel szervezzük Teleki 
Blanka Hölgyklub találkozóinkat, legtöbbször minden hónap 
3. hétfőjén, 16:30 órától, melynek a helyszíne a BBK szín-
házterme. A decemberi találkozónkon vendégünk volt Luk-
ács Emőke, aki felhívta a figyelmünket egy általa már gya-
korolt mozgáslehetőségre, melyet örömmel hirdetünk meg.
Hollenczer Katalin Érden már szervezi a Szenior Örömtáncot, 
melynek lényegét az alábbiakban foglalta össze: „Ez egyszerre 
Mozgás, Öröm és Agytorna. Ez egy újfajta és népszerű közös-
ségi táncolási forma, mely nem a klasszikus tánciskola, ahol 
hagyományos táncórák vannak kötelező partnerekkel, sokkal 
inkább közösséget formáló csoportos mozgás, ami egyúttal a 
test edzésére, az agy tornáztatására szolgál. A jó hangulatú 
órákon fülbemászó dallamok szólnak. A vérpezsdítő ritmusok 
vagy andalító zenék visszaröppentik az embert egykori fiatalsá-
gába, ami a lelkünkre üdítően hat. A koreográfiák nemzetközi-

leg kifejlesztett, egységes metodika alapján vannak felépítve. 
Az órákon speciálisan összeállított, rövidke 3-4 figurából álló 
mozgáskompozíciók alkotják a kerek egészet, melynek soro-
zata többször ismétlődik egy melódián belül. 
A zene változatos stílusú különböző korokból és kultúrákból 
való, régi és mai slágerek. A repertoár gazdag, az udvari és 
szalon táncoktól kezdve, a keringőn, tangón át, egészen a mai 
divatos táncokig. Természetesen itt minden lépés, mozgás 
a 60+osok lehetőségeihez mért, az előírtak megtartásával. 
Nem igényel előzetes tánctudást, mert a lépések egyszerűek, 
könnyen tanulhatók, mégis megtartják a különböző stílusok 
sajátos hangulatát, ezzel a tánc örömének teljességét adják.” 
Kellő számú jelentkezés esetén heti egy, hétköznap délutáni 
alkalomra szeretnénk szervezni. 
Helyszínről, illetve ennek az anyagi vonzatáról még nem tu-
dunk tájékoztatást adni. Természetesen férfiak és nők jelent-
kezését is szeretettel várjuk a martoninyar@martonvasar.hu 
email címen, vagy a 20 941 8319 telefonszámon.

|  Tóth Andrásné
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       ESEMÉNYEINK
JAN. 18. |  Magyar Kultúra Napi műsor
  19.00 órakor
  BBK Központ Színházterem

JAN. 21. |  Teleki Blanka Hölgy Klub – 
  Éves eseménynaptár egyeztetése
  19.00 órakor
  BBK Központ Színházterem

JAN. 24. |  Közmeghallgatás
  18.00 órakor
  BBK Központ Színházterem

JAN. 25. |  Tessely Zoltán képviselő úr 
  fogadóórája
  17.00 órakor
  Martonvásári Polgármesteri Hivatal

FEBR. 09. |  Termelői vásár és bolhapiac
  07.00 órától 12.00 óráig
  BBK Központ udvara

FEBR. 16. |  IV. Jótékonysági Kézilabda Bál
  19.00 órakor
  BBK Központ színházterem

FEBR. 18. |  Teleki Blanka Hölgy Klub –   
  „Örömtánc” indítása
  16.30 órakor,  BBK Központ

FEBR. 25. |  A kommunizmus áldozataira 
  emlékezünk
  18.00 órakor
  Csendes gyertyagyújtás 
  az Emlékezés terén

A Magyarországi Református Egyház Ráckeresztúri 
Drogterápiás Otthona programvezető munkakörre 
keres munkatársat felsőfokú végzettséggel. 
A programvezető fő feladata a teljes terápiás program 
szervezése és figyelemmel kísérése, a Misszió értéke-
inek, érdekeinek képviselete, kapcsolattartás a külső 
szakmai és társadalmi szereplőkkel. 

Jelentke�és fényképes önéletrajzzal és motivációs 
levéllel: eszter@kimm.hu e-mail-címen.

ÁDVENTI 
SZERETETVENDÉGSÉG
13. alkalommal tartották meg az Adventi Szeretetvendégséget 
a BBK-ban december 9-én, amelyet még 2016-ban három 
magánszemély, Farkas Erzsébet, Süle Józsefné és Dobos 
Lajos kezdeményezett és azóta nagyon sokan csatlakoztak 
támogatóként. Idén ők voltak azok, akik támogatták 
a jótékony akciót: Ambach Kft. ; BBK; Dr. Szabó Tibor; 
Gábormajor Kft.; Martovásár Város Képviselő-testülete; 
Dynamic Dance Crew Táncegyesület (Bartus László és 
Mózsik Viki); Postakocsi Vendéglő; Szent László Völgye Segítő 
Szolgálat, TESCO Áruház, Martongazda NKFT, Kovács Zoltán 
főtisztelendő plébános.

ÁLLÁSHIRDETÉS

 Értékesítés 
A képviselőtestület határozatot hozott a Váci Mihály 
utca végén található önkormányzati ingatlanok (702/3 
és 702/7 helyrajzi számú) együttes értékesítéséről. 
Az összesen 4312 m2 nagyságú területen 4 darab 
építési telek kialakítására nyílik lehetőség, melyet 
egy tömbben, nyílt pályázat keretében, a közművesítés 
teljes költségének vevők általi vállalásával legalább 
32 millió forint értékben kíván értékesíteni Marton-
vásár Város Önkormányzata. A pályázat 2019. első 
hónapjaiban nyílik meg. 

 Nincs díjemelés
A képviselőtestület, figyelemmel a lakosság gazda-
sági teljesítőképességére és az egyes helyi köz-
szolgáltatások iránti keresletre több éve nem, vagy 
csak infláció arányosan emelte azok ár- és díjtételeit. 
Ebből kifolyólag a testület az idei év végén is úgy 
határozott, hogy 2019-ben sem emeli a helyi köz-
szolgáltatások ár- és díjtételeit, így a helyi tömegköz-
lekedés igénybevétele, az ebrendészeti hozzájárulás, 
a könyvtár használata, az Óvodamúzeum látogatása, 
a mezőőri járulék, a talajterhelési díj, a közterület 
használati díj, a temetői díjak és a Forum Martini hir-
detési díjai is az előző évekhez hasonló árszínvonalon 
vehetők igénybe. 

Ökumenikus imaestet tartanak 2019. január 21-én, hétfőn 18 órakor 
a martonvásári Római katolikus templomban. 
Az imaest után a közösségi házban szeretetvendégségre várják a résztvevőket.
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Általános segélyhívó (Mentő, Tűzoltó, Rendőrség)...
A helyi mentőállomás csak segélykérésre hívható a 
104-es, vagy a 22/460-017-es számon.
Étkezés lemondás - Iskola, óvoda ..... . . . . .
vagy hpmpluskft@gmail.com (előző nap 11 óráig)
Kormányablak ..... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
Polgármesteri hivatal ..... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
Járási hivatal, titkárság .... 
Járási Hatósági és Gyámügyi osztály ..... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
 Szociális ügyek...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
 Egyéb hatósági ügyek:
 Gyámügyek
 Foglalkoztatási Osztály (Ercsi) ..
Fejérvíz hibabejelentés ..... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30/962-2410
Csatorna ügyelet ..... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30/819-5607
Polgárőrség . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .20/500-4266
Közterület-felügyelő ………...... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 20/230 2718

HASZNOS TUDNIVALÓK

Dr. Berczi Dániel | A rendelő címe: 
2462 Martonvásár, Budai út 27. | Telefon: 22/460-334
Rendelés:  
Hétfő: 7-13 óráig | Kedd: 13-19 óráig | Szerda: 13-19 óráig 
Csütörtök: 7-13 óráig | Péntek: Iskolafogászat 
Előzetes bejelentkezés szükséges!
Részletes információ: 
www.martonvasar.hu/fogorvos

2462 Martonvásár, Emlékezés tere 3.; Tel.: 22/461-369
email: vedonomartonvasar@gmail.com 
I. körzet, védőnő: Horváth Márta   
tel: 20/290-5551
tanácsadási idő: kedd 8-12 óra között,  várandósok és 
csecsemők részére.  |  Bejelentkezés szükséges!
II. körzet, védőnő: Dolinka Zsoltné
tel: 30/384-4382
tanácsadási idő: szerda 8-12 óra között, várandósok és 
csecsemők részére.  |   Bejelentkezés szükséges!
III. körzet, védőnő: Máthéné Jaskó Anna
tanácsadási idő: hétfő 8-12 óra között várandósok 
és csecsemők részére; iskola-egészségügyi védőnői 
feladatok ellátása; tel.: 30/950-0875

FONTOSABB TELEFONSZÁMOK

KÖZPONTI ORVOSI ÜGYELET

MARTONGAZDA NONPROFIT KFT

FOGORVOSI RENDELÉS

VÉDŐNŐI SZOLGÁLAT

112

30/558-2916

22/460-081
22/460-004

22/569-280, 22/795-860

22/795-867
22/795-853
22/795-858
25/520-750

GYERMEKORVOSI RENDELÉS

Hétköznap 16.00-8.00 között, valamint hétvégén és 
ünnepnapokon 24 órás szolgálat.
1. Ercsi Egés�ségügyi Kö�pont 
2451 Ercsi, Esze Tamás u. 14. Ügyelet: 25/492-021
2. Érdi Kistérségi Ügyeleti Centrum 
2030 Érd, Szabadság tér 9.  Felnőtt ügyelet: 23/365-274 
Gyermek ügyelet: 23/365-770
Az ügyelet telefonhívásra kiszáll a betegekhez.

2462 MV, Szent László út 24. | Telefon: 22/569-128 
Ügyfélfogadás: Hétfő: 8.00-12.00 és 13.00-16.00               
Szerda: 8.00-12.00 és 13-16.00, Csütörtök: 8.00-12.00

SZENT LÁSZLÓ VÖLGYE SEGÍTŐ SZOLGÁLAT

BBK KÖZPONT

Központi szám/pszichológus:  
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolg.
Idősek Nappali Ellátása:  
Házi segítségnyújtás:  
Támogató szolgáltatás:  
Családi napközi:    
Tanyagondnoki Szolgálat:   
Igazgató:          

2462 Martonvásár, Emlékezés tere 2.
Központi telefonszám:
(Rendezvényszervezés, Százszorszép 
Táncegyüttes, Fúvószenekar, 
Martonvásári Kulturális Egyesület) 
Könyvtár: 
Óvodamúzeum:          

22 /460-023
30/825-4295
30/467-9722
30/486-6498
30/486-6801
30/467-9722

22/569-119
20/512-1421

22/460-286

22/460-039
22/460-065

ORVOSI RENDELÉS

2462 Martonvásár, Brunszvik út 1., telefonszám, labor
információ és időpont (munkaidőben): 22/460-053; 
Ügyeleti telefon munkanapokon 8-16 óráig: 30/956-4597

Dr. Jambrikné 
Dr. Takács Imola
08.00 - 11.00
13.00 - 17.00
08.00 - 11.00
14.00 - 17.00
08.00 - 11.00

hétfő 
kedd 
szerda
csütörtök
péntek

Várandós        szerda  csütörtök
tanácsadás:    13.00 - 14.00      13.00 - 14.00

Dr. Fodor Tamás
13.00 - 17.00
07.30 - 11.00
14.00 - 17.00
07.30 - 11.00
10.00 - 14.00

Kérjük kedves betegeinket, hogy a rendelés vége előtt 20 
perccel érkezzenek meg. Az ez után érkezőket csak sür-
gős esetben, ill. előzetes egyeztetés esetén tudjuk ellátni.     

|     Megértésüket köszönjük! • Háziorvosaik

Dr. Jellinek Kinga 
A rendelő címe: 2462 Martonvásár, Budai út 27. 
Telefon: 22/460-637, Mobil (kizárólag sürgős esetben): 
30/444-5779 (hétköznap 8.00-16.00-ig hívható)  
Rendelés: Hétfő: 08.00-12.00 | Kedd: 16.00-18.00 
Szerda: 16.00-18.00 | Csütörtök: 08.00-09.00 
Péntek: 08.00-12.00
Csecsemő tanácsadás: 
szerda 08.00-10.00, csütörtök: 14.00-16.00
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Friss információk a www.martonvasar.hu oldalon.
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FORUM MARTINI - MARTONVÁSÁR VÁROS LAPJA
Felelős kiadó: Martonvásár Város Önkormányzata  |  Főszerkesztő: Prieger Zsolt, e-mail: kommunikacio@martonvasar.hu 
Művészeti vezető: Pletser Cecília  |  Fotó: Csányi Krisztina (címlapfotó) Bajnok Tibor, Busánszky Lajos Buzás Tamás, Csoma Tamás, 
Kortyis Dávid, Sinka Viktor. | A szerkesztőség címe: 2462 Martonvásár, Budai út 13.  |  Nyomda: EPC Nyomda (epcnyomda.hu)
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MARTONVÁSÁR: dec. 24., 25., 26., 29., 30.; jan. 19., 20.
Medicz Gyógyszertár, 2462 Martonvásár, Budai út 11., 
Telefon: 22/569-146; 22/460-019 
ERCSI: dec. 22., 23.; jan. 12., 13.
Báró Eötvös József Patika, 
2451 Ercsi, Esze Tamás u. 8., Telefon: 25/505-790
RÁCKERESZTÚR: dec. 15., 16., 31; jan. 1., 5., 6.
Szent Kereszt Gyógyszertár, 
2465 Ráckeresztúr, Hősök tere 4/5, Telefon: 25/455-812

GYÓGYSZERTÁRI ÜGYELET

Elhunytjaink hozzátartozóinak 
fájdalmában osztozunk.

*Rendelkezésre álló adatok alapján.
Elhunytakról illetve újszülöttekről információt hozzátartozóik tudtával, 
vagy azok kérésére teszünk közzé. 

ANYAKÖNYVI HÍREK

ELHUNYTAK* 
Deák Andrásné / 86 év 
Horkay Nándor / 49 év 
Végh János / 63 év

Helye: 2030 Érd, Budai út 3. fs�. 2. s�ám 
alatti fogorvosi rendelő
Ideje: pihenőnapokon, munkas�üneti napokon, 
ünnepnapokon:
S�ombat: 08:00 órától 16:00 óráig rendelőben
16:00 órától 08:00 óráig készenlétben, 
telefonhívásra 20 percen belül rendelőben
Vasárnap: 08:00 órától 16:00 óráig rendelőben
16:00 órától 00:00 óráig készenlétben, 
telefonhívásra 20 percen belül rendelőben.
Ügyeleti mobils�ám: +36 20 250 8583
Abban az esetben, ha a munkaszüneti /pihenő/
ünnepnapok három vagy több napon át tartanak, abban 
az esetben az utolsó munkaszüneti /pihenő/ ünnepnap 
vasárnapnak tekintendő, az azt megelőző napok pedig 
szombatnak az ügyeleti rendelési idő tekintetében.

ÚJSZÜLÖTTEK* 
Kupi Máté István 
Taligás Tamás

Újszülötteink hozzátartozóinak 
szívből gratulálunk!

FOGORVOSI ÜGYELET

FOGORVOSI HELYETTESÍTÉS

Mély fájdalommal és megrendüléssel tudatjuk, hogy szeret-
ve tisztelt könyvtáros kollégánk, TÓTH JÁNOSNÉ, szül. Tóth 
Eszter 2018. december 1. napján elhunyt. Szomorúsággal tölt 
el bennünket a veszteség, hiszen Eszter volt a könyvtárunk 
lelke. Munkáját lelkiismeretesen és precízen végezte. Mindig 
mosolygott és mindig mindenkihez volt egy jó szava. Szere-
tettük és becsültük Őt.  A Brunszvik-Beethoven Kulturális 
Központ összes dolgozója nevében együttérzésünket fejezzük 
ki férjének és 5 gyermekének, a család gyászában osztozunk. 

| A BBK dolgo�ói

Dr. Berc�i Dániel fogorvos úr s�abadságon les� 
január 9-től február 3-ig, így helyettesítése 
a� adott idős�akban Válon és Gyúrón �ajlik, 
az ügyeletet továbbra is Érden biztosítják a 
martonvásáriak s�ámára.




